
 
Številka: /2017 

Datum: 4. 2. 2017 
 

ZAPISNIK ZBORA GOSPODARJEV 

 

Zbor gospodarjev je potekal 4.2.2017 v dvorani Urška Gospodarskega razstavišča v Ljubljani s 
pričetkom ob 14.00. 

 

Prisotni delegati - predstavniki odsekov za gospodarstvo planinskih društev s planinskimi kočami:  
 
Rajmund Čerin – OPD Koper, Beno Karner – PD Celje-Matica, Ivan Rupnik – PD Cerkno, Roman 
Močnik – PD Črna na Koroškem, Iztok Arnoc – PD Dovje-Mojstrana, Ivo Šinkovec - PD Gornji Grad, 
Ivan Kovač – PD Hrastnik, Zoran More – PD Idrija, Gregor Gerčar – PD Integral, Emil Sekne – PD 
Iskra Kranj, Marjan Čadež – PD Javornik Koroška Bela, Janko Rabič – PD Jesenice, Jože Juršič – PD 
Krka Novo mesto, Marjan Zupan – PD Kum Trbovlje, Jože Rajh – PD Laško, Tone Jan – PD Medvode, 
Andrej Mencinger – PD Mežica, Igor Kanižar – PD Moravče, Toni Praunseis – PD Mozirje, Mile 
Guzina – PD Pošte in Telekoma Ljubljana, Matija Močilnik – PD Prevalje, Benjamin Kampuš – PD 
Radeče, Marjan Jauševec – PD Radovljica, Zoran Kos – PD Ruše, Jože Kocjanc – PD Srednja vas v 
Bohinju, Matjaž Čepin – PD Škofja Loka, Darij Kenda – PD Tolmin, Anton Sitar – PD Vransko, Roman 
Novak – PD Vrhnika, Alojz Lotrič – PD Za Selško dolino Železniki, Karel Drnovšek – PD Zagorje ob 
Savi, Maric Okršlar – PD Gorje, Andrej Kramar – PD Železničar Ljubljana. 
 

 

Ostali prisotni: Bojan Rotovnik – predsednik PZS, Dušan Prašnikar – strokovni sodelavec GK PZS, 

Dragica Onič – PD Poljčane, Janez Šubil – PD Sovodenj, Ivan Likar – PD Križe, Bojan Završnik – PD 

Žirovnica, Jože Merc – PD Prevalje, Damjana Čadež – PD Cerkno, Olga Oven – PD Javornik Koroška 

Bela, Marjeta Bricl – PD Kum Trbovlje, Valentin Rezar – PD Radovljica, Jaka Zupanc – PD Srednja vas v 

Bohinju, Mirko Jeršič – PD Srednja vas v Bohinju, Milan Jerman – PD Vrhnika, Jože Šuštaršič – PD 

Radeče  

 

 

Ad. 1 

Pred Zborom gospodarjev je od 9.00 do 12.45 potekala 6. konferenca planinskega gospodarstva. 

Evidentiranje prisotnosti je potekalo od 13.30 dalje.  

 

Ad. 2 

Predlog organov zbora je podal Janko Rabič, načelnik gospodarske komisije. 

Delovno predsedstvo: Valentin Rezar – PD Radovljica, predsednik; Damjana Čadež – PD Cerkno; 

Benjamin Kampuš – PD Radeče. 

Verifikacijska komisija: Ivan Likar – PD Križe, predsednik; Marjeta Bricl – PD Kum Trbovlje, Ciril 

Razinger – PD Jesenice. 

Zapisnikar: Dušan Prašnikar, strokovni sodelavec PZS  



 
 

Overovatelja zapisnika: Zoran Kos – PD Ruše, Marko Rupnik – PD Javornik Črni vrh 

 

SKLEP: 1/2017: Zbor gospodarjev potrjuje delovne organe zbora v predlagani sestavi. 

Sklep je bil soglasno sprejet. 

 

Ad. 3 

Predsednik delovnega predsedstva (predsednik DP) Valentin Rezar je za potek zbora predlagal 

naslednji dnevni red: 

1. Evidentiranje prisotnosti  
2. Izvolitev organov zbora  
3. Pregled in potrditev dnevnega reda 
4. Pozdrav gostov 
5. Poročilo verifikacijske komisije 
6. Poročilo o delu GK za leto 2016  
7. Predstavitev programa dela in finančnega načrta GK za leto 2017 
8. Predstavitev okvirnega programa dela GK za leto 2018 
9. Sprejem sprememb Pravilnika o kočah, bivakih in planinskih učnih središčih 
10. Razno 

Na dnevni red ni bilo pripomb, zato je bil soglasno sprejet.  

 
SKLEP: 2/2017: Zbor gospodarjev potrjuje dnevni red v predlagani obliki. 
Sklep je bil soglasno sprejet.  

 

Ad. 4 

Na zboru gospodarjev ni bilo zunanjih gostov, zato je predsednik DP prešel na naslednjo točko. 
 
Ad. 5 

Poročilo verifikacijske komisije je podal njen predsednik Ivan Likar, PD Križe.  
Verifikacijska komisija je na osnovi oddanih pooblastil delegatov, predstavnikov odsekov za 

gospodarstvo društev s planinskimi kočami, ob 14.15 ugotovila, da je od skupno 86 glasov za 

odločanje na današnjem zasedanju navzočih 37 glasov ali 42 %, kar pomeni, da je navzočih več kot 

ena tretjina glasov in je zbor sklepčen. Odločitev bo sprejeta, če zanjo glasuje več kot polovica 

navzočih glasov, oz. najmanj 19. Zbor bo sklepčen, dokler bo na njem prisotnih vsaj 15 glasov za 

odločanje. Poročilo je priloga zapisnika. 

 

Ad. 6 

Predsednik DP je k besedi povabil načelnika GK PZS Janka Rabiča, ki je podal poročilo o delu 
komisije za leto 2016. 
Načelnik je najprej omenil, da je za to sestavo gospodarske komisije že tri leta dela. V preteklem letu 

je bilo veliko narejenega. Podrobno poročilo so vabljeni dobili po elektronski pošti. S strani nekaterih 

društev je bilo slišati očitke, da bi lahko bili bolj uspešni glede zakonodaje, ki se dotika koč in pri 

pridobivanju sredstev za koče ter da bi lahko bolje sodelovali s turističnim gospodarstvom. Komisija 

se trudi in nekatere stvari se premikajo na bolje. Načelnik je na kratko povzel glavne vsebinske 

sklope, kjer je bila komisija najbolj aktivna. Načelnik se je zahvalil vodstvu PZS za sodelovanje, članom 

izvršnega odbora komisije za delo in strokovnemu sodelavcu komisije.   

 

Predsednik DP je dal poročilo v razpravo. S strani delegatov ni bilo podanih komentarjev.  



 
 

 

Strokovni sodelavec je predstavil finančno poročilo gospodarske komisije za leto 2016. Poudarek je 

bil pri vrednostih, ki so odstopale od načrtovanih sredstev. Več od načrtovanega se je porabilo za 

seminarje za oskrbnike planinskih koč, Svetovalno pisarno in promocijske trganke o planinskih kočah. 

Dodatno je bilo pod razno vključen strošek zunanjih izvajalcev za prijavo na dva razpisa. Manj od 

načrtovanega pa predvsem za ekskurzijo v tujino, sofinanciranje ekološke in energetske prenove 

planinskih koč in vzorčenja odtočnih voda iz planinskih koč. 

 

SKLEP: 3/2017: Zbor gospodarjev potrjuje poročilo o delu GK PZS in finančno poročilo GK PZS za 
leto 2016.  
Sklep je bil soglasno sprejet. Poročilo je priloga zapisnika. 
 

Ad. 7 in Ad. 8 

Predsednik DP je predlagal, da se točki 7 in 8 dnevnega reda predstavi skupaj in tudi glasuje hkrati za 

obe točki, program dela in finančni načrt GK za leto 2017 ter okvirni program dela GK za leto 2018. 

 

Program dela je predstavil strokovni sodelavec. Glavnina dela ostaja enaka kot v preteklem letu. Za 

leto 2017 je želja in ambicija nadgraditi delovanje Svetovalne pisarne, predvsem na področju 

arhitekturnega in gradbenega vidika prenov planinskih koč ter na področju energetike. Novost je tudi 

ta, da je s strani soglasodajalcev oz. ostalih državnih inštitucij, ki so vključene pri postopkih gradbenih 

dovoljenj za planinske koče, prišla želja, da se Planinska zveza Slovenije vključuje že v fazi priprave 

dokumentov in soglasij in s svojimi izkušnjami in strokovnjaki pomaga državnim inštitucijam pri 

sprejemanju odločitev vezanih na planinske koče. Omenil je tudi prizadevanja Planinske zveze 

Slovenije za izvedbo projekta Planinske vasi. 

 

Strokovni sodelavec je predstavil finančni načrt komisije za leto 2017 in sicer je podrobneje 

predstavil stroškovna mesta gospodarske komisije, ki predstavljajo glavne sklope aktivnosti komisije. 

Sredstev za delovanje komisije bo v letu 2017 nekoliko manj od preteklih let, to pa predvsem na 

račun novega stroškovnega mesta, ki bo namenjeno Skladu za planinske koče. 

 

Ker s strani delegatov ni bilo podanih komentarjev je dal predsednik DP program dela na glasovanje. 

 

Sklep 4/2017: Zbor gospodarjev potrjuje program dela in finančni načrt gospodarske komisije za 

leto 2017 ter okvirni program dela gospodarske komisije za leto 2018 v predlagani obliki. 

Sklep je bil soglasno sprejet. Program dela s finančnim načrtom je priloga zapisnika. 
 

Ad. 9 

Predsednik DP je povabil k predstaviti naslednje točke Sprejem sprememb Pravilnika o kočah, 
bivakih in planinskih učnih središčih. 
 

Predlog sprememb je predstavil strokovni sodelavec. Povod za spremembo Pravilnika je bila 

sprememba ure veljavnosti rezervacije na planinski koči. Hkrati se je z odpiranjem Pravilnika naredilo 

tudi preverjanje o ostalih potrebnih popravkih. Pomembna sprememba Pravilnika so kriteriji za 

pridobitev statusa planinske koče. 

Strokovni sodelavec je predstavil spremembe, ki so bile vabljenim poslane preko elektronske pošte v 

tednu pred samim zborom gospodarjev.  



 
 

Po koncu predstavitve predlogov sprememb je strokovni sodelavec predstavil še amandmaje s strani 

predsedstva PZS in sicer: 

V  6. Členu namesto druge alineje (kot disciplinski ukrep) predlog besedila: na osnovni odločitve IO 

GK ob ugotovitvi, da koča krši ta pravilnik, oz. ne izpolnjuje kriterijev za pridobitev statusa 

planinskega objekta.  

V 25. Členu predsedstvo predlaga preoblikovanje prvih dveh stavkov z naslednjim besedilom: UO PZS 
zaradi specifičnega poslovanja planinskih koč sprejema priporočene cene prenočevanja in izbranih 
artiklov preskrbe. Planinska koča mora nuditi popust za prenočevanje članom PZS ter članom tujih 
partnerskih  organizacij v okviru reciprocitete in ostalih, s katerimi ima PZS sklenjen bilateralni 
sporazum. 
V 34. členu predsedstvo predlaga preoblikovanje prvega odstavka z naslednjim besedilom:    
Planinske koče morajo obiskovalcem nuditi v prodajo vsaj en zemljevid in vodnik, ki zajemata 
planinske poti in zanimivosti na območju koče, dnevnike veznih poti, za katere je koča kontrolna 
točka in spalne rjuhe. 
 

Predsednik DP je pozval delegate k razpravi in pojasnil, v kolikor imajo konkretne predloge za 

spremembo Pravilnika, naj podajo te predloge v pisni obliki. 

 

Olga Oven, PD Javornik Koroška Bela, je prosila za pojasnilo 20. člena glede tega, da mora imeti 

oskrbnik izobrazbo gostinske ali turistične smeri oz. opravljen seminar za oskrbnike planinskih koč, v 

kolikor ga nima, ga mora priskrbeti v tekočem letu. Mnenja je, da imajo lastniki planinskih koč toliko 

suverenosti, da o primernosti oskrbnika odločajo sami.  

 

Miro Eržen, podpredsednik PZS, je podal pojasnilo z razmislekom o zavedanju, da je v sedanjem času 

veliko privatnega interesa za pridobitev statusa planinskega objekta in da se s spremembami 

Pravilnika poskuša zaostriti pogoje za pridobitev tega statusa. Planinska društva, ki že dlje časa 

upravljajo s kočami, praktično večino teh pogojev že izpolnjujejo. Kar se tiče zahtev, kaj mora nekdo 

zadostiti, pa je pomembno zavedanje, da želimo izboljšati delovanje koč in da za to potrebujemo 

usposobljen kader. Načelno se vsi strinjamo, da so seminarji za oskrbnike smiselni in potrebni in naj 

to ne ostane le na načelni ravni, ampak to tudi udejanimo. Da torej oskrbniku, ki nima gostinske ali 

turistične šole, na seminarju za oskrbnike damo vsaj osnovno znanje o planinskih kočah in kaj se 

pričakuje, da te osebe znajo in kako komunicirajo z gosti. Glede financiranja seminarjev, lansko leto je 

bilo in kar bo verjetno tudi praksa, da del stroškov pokrije gospodarska komisija, del pa vseeno 

udeleženci oz. planinska društva sama. Glede tega, da morajo opraviti seminar v tekočem letu, v 

kolikor že nimajo opravljen tak seminar, pa je aprilski termin seminarjev dovolj primeren, ko ima 

večina koč že oskrbnike in hkrati ni že začetek poletne sezone.  

 

Predstavnik PD Tržič, je podal več vprašanj.  Glede 3. člena, ali se pogoji vežejo na pridobitev ali tudi 

na ohranitev statusa planinskega objekta. V 3. Členu je zapisano, da se mora upravljavec planinske 

koče udeleževati usposabljanj, ki jih PZS organizira za upravljavce planinskih koč. Če to velja za 

oskrbnike oz. najemnike se strinja, da se s tem dvigne nivo delovanja koč. Samo, bi bilo smiselno v 

tekstu spremeniti, da se to nanaša na oskrbnike. Sicer je ta alineja v koliziji z 20. Členom. V 3. Členu je 

zapisano, da mora biti objekt od najbližjega planinskega objekta oddaljen vsaj 2 uri hoje. Če so tu 

mišljene planinske koče, potem je to v redu, če pa bivaki, potem tega ne razume oz. je potrebno 

natančno opredeliti. Zadnje vprašanje se je nanašalo na načrt poslovanja za dobo 5 let, za kar je prosil 

za pojasnilo. 



 
 

 

Predsednik DP je pojasnil, da se ta člen nanaša za novo pridobitev statusa planinskega objekta in ne 

za obstoječe objekte. Dodatno je obrazložil namen seminarjev in usposobljenega kadra na planinskih 

kočah.  

 

Miro Eržen, podpredsednik PZS, je podal dodatno pojasnilo. Pri usposabljanjih je potrebno ločiti dve 

stvari, eno so usposabljanja kadra v kočah. Drugo pa je to, da planinska društva v okviru delovanja 

PZS sodelujejo pri oblikovanju politike poslovanja s planinskimi kočami. Lastniki planinskih koč pa so 

lahko privatne osebe, ki s PZS nimajo nobene povezave. Kdorkoli je lastnik planinskega objekta, je 

prav, da sodeluje na aktivnostih PZS, kot so npr. zbori gospodarjev, da razume politiko in delovanje 

PZS. Za privatne lastnike planinskih objektov ni samoumevno, da poznajo značilnosti delovanja PZS, 

še posebno na področjih, pomembnih za planinske koče, npr. sistem reciprocitete in popustov v 

kočah. Pomemben namen sprememb pravilnik je torej v tem, da imamo skupno politiko poslovanja 

planinskih koč in da so v to vpeti vsi lastniki oz. upravljavci planinskih objektov.  

 

Boris Lazar, PD Pošte in Telekoma Ljubljana, je mnenja, da je velika razlika v kočah, ki so odprte celo 

leto in kočah, ki so odprte tri mesece, kjer je veliko težje dobiti osebje. In s prisilo, da mora še iti na 

seminar, bo to še težje, zato ni za tak pogoj. 

 

Predsednik PD je podal ugotovitev, da drugih amandmajev na spremembe Pravilnika ni in je vprašal 

vodstvo, če se glasuje posebej o amandmajih ali skupno vse spremembe. 

 

Bojan Rotovnik, predsednik PZS, je pričakoval več razprave, glede na to, da je planinsko gospodarstvo 

široka tematika, ki je potrebna celovite obravnave. Spremembe so prišle z dobrim premislekom in ni 

namen oteževati poslovanje planinskih koč, temveč dvigniti poslovanje koč na višji nivo. Če so vse 

spremembe pravilne, bo pokazal čas in določene zadeve bo gotovo potrebno še prilagajati. Ker je 

večji del predsedstva prisoten na zboru, so tekom razprave pripravili predlog, da se obveze vezane na 

usposobljenost kadra veže na prehodno obdobje dveh let, da imajo društva dovolj časa, da se 

oskrbniki udeležijo teh seminarjev in da jih v tem času ne pod prisilo temveč priporočilom usmerjajo 

na udeležbo na seminarjih.  

 

Predstavnica PD Nova Gorica, strinja se z nameni usposabljanja, samo je že v osnovi težko dobiti 

kadre za delo na kočah. Predlaga, da je usposabljanje kot priporočilo in ne obveza. 

 

Olga Oven, PD Javornik-Koroška Bela, je predlagala, da se dikcija oskrbnik mora imeti gostinsko ali 

turistično izobrazbo spremeni tako, da ima oskrbnik primerno izobrazbo, ker mora imeti v praksi 

oskrbnik tudi praktična znanja pri vzdrževanju koče. 

 

Predsednik DP je podal mnenje, da je v praksi veliko dela, da se pridobi dober kader za delo na koči, 

ker je lahko tudi fluktuacija zelo velika. Oskrbnik ni nujno, da ima znanja iz vseh področij, saj je 

običajno na koči več ljudi in se delo porazdeli. Hkrati določena dela na koči opravljajo gospodarji koč. 

 

Jaka Zupanc, PD Bohinj Srednja vas, je podal mnenje, da se naj napiše zgolj primerna izobrazba. 

 



 
 

Boris Lazar, PD Pošte in Telekoma je podal mnenje, da mora imeti oskrbnik predvsem sposobnosti 

obvladovanja koče in osebja v koči. 

 

Predsednik DP je dodal mnenje, da je najslabše, če oskrbnike menjamo vsako leto in jih moramo 

vsako leto na novo izobraževati. 

 

Olga Oven, PD Javornik-Srednja vas, še enkrat predlagala predlog, da ima osebje ustrezno izobrazbo 

ali usposobljenost. 

 

Miro Eržen, podpredsednik PZS je podal mnenje, da za to, kaj je ustrezna izobrazba, je lahko veliko 

različnih mnenj. Namen usposabljanja za oskrbnike planinskih koč je predvsem osnovna usmeritev, 

kaj naj bi bil obseg dela oskrbnika in kakšna naj bi bila usmeritev dela planinskih koč. 

 

Anton Progar, PD Krka Novo mesto smatra, da je minimalna oz. primerna izobrazba oskrbnikov 

smiselna in prava usmeritev za planinske koče. Tudi na drugih področjih se zahteva določena 

izobrazba. 

 

Igor Kanižar, PD Moravče ne razume, zakaj je problem glede predlagane dikcije, če pač nekdo nima 

gostinske ali turistične izobrazbe, opravi še seminar za oskrbnike, ki je prav gotovo uporaben.  

 

Strokovni sodelavec je podal predlog, da se da na glasovanje tiste amandmaje, ki jih je predlagalo 

predsedstvo z dopolnilom predsednika PZS, da je prehodni rok za usposobljenost oskrbnikov dve leti. 

Če ta predlog ne bo izglasovan, pa se potem glasuje za predlog Olge Oven.  

 

Za predlog amandmajev predsedstva PZS z dopolnilom predsednika PZS je glasovala večina navzočih 

delegatov, trije so bili proti. 

 

Predsednik DP je pozval, če obstaja  še kak dodatni predlog. Tega ni bilo. 

 

Sklep 5/2017: Zbor gospodarjev potrjuje spremembe Pravilnika o planinskih kočah, bivakih in 

planinskih učnih središčih v obliki, ki je bila pripravljena kot gradivo za zbor in z potrjenimi 

amandmaji. 

Za sklep je glasovalo več kot 20 navzočih delegatov in je sprejet. Proti sta bila dva. 

 
Ad. 10 
Roman Novak, PD Vrhnika je predstavil aktivnosti za izgradnjo nove koče na Planini nad Vrhniko, 
namesto obstoječega zavetišča. Plan je, da bo konec leta 2017 objekt zgrajen do te mere, da bo že 
lahko sprejemal goste. Narejenega je bilo veliko dela pri pridobivanju sredstev na najrazličnejših 
ravneh. Dodatno so se odločili, da pripeljejo tudi elektriko in optični kabel do koče.  
 
Ker druge razprave ni bilo se je predsednik DP vsem prisotnim zahvalil za sodelovanje in povabil, da 
si lahko ogledajo še sejem ter še posebej prostor PZS. 
 
Uradni del zbor je bil zaključen ob 15.15 uri. 

 



 
 

Zapisal: Dušan Prašnikar l.r. Predsednik delovnega predsedstva: Valentin Rezar 

l.r. 

 

 

Overovatelja zapisnika:  

Zoran Kos l.r. ,    Marko Rupnik l.r. 
 

 

 

 

Priloge: 
- Poročilo verifikacijske komisije 

- Poročilo o delu GK PZS in finančno poročilo za leto 2016   

- Program dela in finančni načrt GK PZS za leto 2017 

- Okvirni program dela GK PZS za leto 2018 

- Pravilnik za planinske koče, bivake in planinska učna središča 


